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Oluline on ol-
nud usk, et ku-
nagi olulord 
turgudel muu-
tub ja tuleb ka 
Silmeti aeg.
Tiit Vähi

Tiit Vähi ütles, et Silmeti suu-

rim probleem oli toorme puu-

dus ja see takistas ka näiteks 

ise börsileminekut. Müügiot-
sus Molycorpile tuli seetõttu 
väga üksmeelselt.

Kui vaatate tagasi sellele üle 

12 aasta pikkusele ajale, mil 

olete Silmetiga olnud seo-

tud, siis mida ise peate kõi-

ge olulisemateks n-ö versta-

postideks? Silmetil on 12 aas-
ta jooksul olnud rohkem hal-
bu kui häid aegu. Oluline on 
olnud usk, et sarnane stratee-
giline tootmine ei saa muu-
tuda ainult ühe riigi, Hiina, 
pärusmaaks ja et kunagi olu-
lord turgudel muutub ja tu-
leb ka Silmeti aeg. Oluline on, 
et suutsime selle muutuseni 
vastu pidada.

Kas on olnud hetki, kui olete 

ise peaaegu et käega löönud? 

On olnud.

Muldmetallide tootmine 

on küllalt spetsiifiline vald-

kond. Kust tuli Teie esimes-

te aastate know-how? Kui 

palju tuli teha n-ö katse-ek-

situs meetodil? Mul puudus 
tantaali, nioobiumi ja muld-
metallide tootmise know-how, 
kuid see oli Silmeti tehnoloo-
gidel. Mul oli keskkooli ja üli-
kooli keemia ning füüsika-
teadmised, ettevõtete juhti-
mise kogemus, poliitikaaeg oli 
andnud teadmised globaal-
sest maailmast,  tööjaotusest, 
tehnoloogiatest, inimestega 
suhtlemisest.

Millised on selle valdkonna 

kõige sagedamini esinevad 

probleemid? Silmeti jaoks oli 
kogu aeg probleemiks oma 
toorme puudumine. Aga ül-
diselt turumajandus tähen-
dab olla konkurentsivõimeli-
sem kui teised.

Kui oluline mõju Silmeti 

arengule oli Sillamäe vaba-

kaubandustsooniks muut-

mine? Silmeti jaoks vabatsoo-
ni mõju on olematu, kuid Sil-
lamäe sadama ehitamise alus-
tamiseks oli see oluline. Pea-
aegu kõik Euroopa ja ka maa-
ilma sadamad töötavad  vaba-
tsooni režiimis. 

See pole just kuigi tavaline, 

et ettevõte n-ö tükeldatak-

se ära päris paljude omani-

ke vahel nii, et igaühel on 

ka märkimisväärne osalus. 

Miks Te otsustasite seda te-

ha? See küsimus tuleks esita-
da Thomas Waldinile, sest te-
ma kutsus mind 1997. aasta 
suvel, kui olin poliitikast lah-
kunud, Sillamäe projekti juh-
tima ja Silmet Gruppi kaasakt-
sionäriks. Hiljuti ta ütles, et see 
oli hea valik. Minu jaoks oli see 
juhus, et Silmetisse sattusin, 
kuid hea juhus.

See on selles mõttes julge 

samm, et nõuab ikka suurt 

usaldust nende inimeste vas-

tu. On see olnud selles mõt-

tes õige otsus? Usaldus peab 
olema aktsionäride vahel aga 
ka ettevõtte juhatus ja mees-
kond peab olema usaldusväär-
ne. See on norm!

Milline on olnud Teie poja, 

tütre ja perekond Raudsep-

pade roll ettevõtte tegevu-

ses? Kui palju nemad kaasa 

rääkisid? Poeg ja tütar ning 
ka väimees Lauri Karp on kaa-
satud Silmet Grupi juhtimisse, 
Jaak Raudsepp on Silmet Gru-
pi nõukogu liige, kuid tege-
leb põhiliselt Pühajärve pro-
jektiga.

Kui üksmeelselt tuli otsus 

müüa tehas Molycorpile? Vä-
ga üksmeelselt, sest Silmet la-
hendas Molycorpile müümi-
se kaudu muldmetallide toor-
me küsimuse ja hind oli vas-
tuvõetav. 

Miks Te ise Silmetiga börsile 

ei läinud? Toorme puudumi-
ne välistas minu arvates ise-

Börsileminekut takistas toormepuudus

seisvalt börsile minemise. Lii-
ga suur toorme risk.

Kas Teil ja teistel omanikel 

on veel mingi igapäevane 

roll Silmeti tehase juures, 

kuivõrd teile kuulub sellest 

kümnendik? Mina ja Lauri 
Karp oleme Molycorp-Silme-
ti nõukogu liikmed.

Milliste küsimustega Te täna 

kõige enam hõivatud olete? 

Olen koos Avo Annusega Sil-
met Grupi juhatuse liige ning 
sellest tulenevalt olen piisavalt 
hõivatud nii Silmet Grupi kui 
seotud ettevõtete juhtimisega. 
Ka sadama, soojuselektrijaa-
ma ning Silsteve kaasaktsio-
näridega suhtlemine on minu 
kanda. Õnneks Andrei Katkov 
ja Jevgeni Malov on  väga head 
kaasaktsionärid ning koos-
töö ja suhtlemine nendega on 
meeldivaks puhkuseks. 

HARULDASTE muldmetallide 

tootmine Sillamäel Silmetis. 
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